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Stadsfullmäktige § 26 20.04.2022 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
FM 20.04.2022 § 26    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.
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Stadsfullmäktige § 27 20.04.2022 

Protokolljusterare 
 
FM 20.04.2022 § 27    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes ledamöterna Kim Karlsson och Eero 

Mulli. 
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Stadsstyrelsen § 60 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 28 20.04.2022 

 
Uppdelning av tomt 434-10-1060-1 i egnahemstomter och tomternas försäljningspriser 
 
STST 28.03.2022 § 60  
  
 
 
Beredning Projektchef Niina Okkonen 
 

På stadsfullmäktiges sammanträde 16.9.20 § 75 har man beslutat om 
försäljningspriser för tomterna i Drottningstranden. Tomt 434-10-1060-1 
lades ut till försäljning till priset 48 000 euro. I planläggningsskedet var 
syftet att genomföra ett gruppbyggnadsprojekt på bostadsmässområdet, 
och således bildades en större tomt där det kunde byggas flera 
bostadsbyggnader på samma tomt. Under tomtansökningen var det möjligt 
att ansöka om en tomt för gruppbyggande, men på grund av ringa intresse 
för projektet skulle det vara nödvändigt med tanke på försäljningen av 
tomten att erbjuda även ett alternativt sätt att lägga ut tomten till salu. 
 
För att sälja tomten föreslås det att tomten uppdelas i tre 
egnahemshustomter och de här nya fastigheterna som bildas ska ha nya 
försäljningspriser. I prissättningen tillämpas den prisnivå som de övriga 
tomterna på området redan har och beaktas varje tomts egenskaper då 
priset på varje tomt är individuellt och baserar sig inte på arealen. 
 
Enligt det tidigare beslutet är det möjligt att köpa eller arrendera tomten. 
Årsarrendet uppgår till fem procent (5) av försäljningspriset. 
 
Bilaga nr 1. 
 

Föredragning Direktör för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors  
 

Förslag Förslag: Stadsstyrelsen beslutar föreslå stadsfullmäktige att Lovisa stad 
säljer och arrenderar tomterna nedan som ligger på bostadsmässområdet 
till följande priser:  
 
434-10-1060-2  32.500 euro 
434-10-1060-3  34.500 euro  
434-10-1060-4  36.500 euro. 
 

Beslut Projektchef Niina Okkonen presenterade ärendet.  
 
Niina Okkonen avlägsnade sig från sammanträdet klockan 18.00. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 60 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 28 20.04.2022 

 
FM 20.04.2022 § 28    
235/00.01.05/2022    
 
 

Bilaga nr 1. 
   
Förslag Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad säljer och arrenderar tomterna 

nedan som ligger på bostadsmässområdet till följande priser:  
 
434-10-1060-2  32.500 euro 
434-10-1060-3  34.500 euro  
434-10-1060-4  36.500 euro. 
 

Beslut Ledamot Pertti Lohenoja föreslog att beslutsförslagets mening skrivs i 
formen ”Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad säljer och arrenderar de 
under bildning varande tomterna nedan som ligger på 
bostadsmässområdet till följande priser:…” 

 
 Fullmäktigeledamot Kari Hagfors understödde fullmäktigeledamot Pertti 

Lohenojas förslag. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Beslut enligt det ändrade förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 65 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 29 20.04.2022 

 
Utvecklingssamtal som förts med stadsdirektören, rapportering 
 
STST 28.03.2022 § 65  
  
 
 
Beredning Stadsstyrelsens ordförande Arja Isotalo 
och föredragning 

Stadsstyrelsens presidium förde utvecklingssamtal med stadsdirektören 
17.2.2022. 
 
Presidiet rapporterar resultatet av samtalet för stadsstyrelsen. 
 
Bilaga nr 5. 

    
Förslag Stadsstyrelsen antecknar rapporten för kännedom och ger i sin tur 

rapporten vidare åt stadsfullmäktige för kännedom. 
 

Beslut Direktören för stadskansliscentralen Kristina Lönnfors (grund: 
underlydande till stadsdirektören) samt personalchef Thomas Grönholm 
(underlydande till direktören för stadskanslicentralen) anmälde jäv och 
avlägsnade sig från mötesrummet för den tid som ärendet behandlades. 
 
Till sekreterare valdes Keijo Tähtinen. 
 
Beslut enligt förslaget. 

 
 
FM 20.04.2022 § 29    
572/01.00.00/2022    
 
 

Bilaga nr 2. 
 

Förslag Stadsfullmäktige antecknar rapporten för kännedom. 
 

Beslut Stadsdirektören avlägsnade sig från sammanträdet klockan 18.16. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 89 11.04.2022 
Stadsfullmäktige § 30 20.04.2022 

 
Invånarinitiativ 
 
STST 11.04.2022 § 89  
  
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

Enligt förvaltningsstadgan ska stadsstyrelsen årligen före utgången av april 
och oktober för stadsfullmäktige lägga fram en förteckning över de initiativ 
som har tagits i frågor som hör till stadsfullmäktiges behörighet och över de 
åtgärder som har vidtagits på grund av initiativen. Stadsfullmäktige kan 
samtidigt besluta vilka initiativ som är slutbehandlade. 
 
Bilaga nr 5: 
förteckning över initiativ 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige antecknar initiativen och skedet 
för behandlingen av dem för kännedom. 
 
Paragrafen justeras omedelbart 
 

Beslut Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att följande invånarinitiativ i bilagan 
antecknas som slutbehandlade: 
‒ Lovisa till en vindkraftsfri stad 
‒ Lovisa stad ska följa sin strategi och granska hur den förverkligas 
‒ Namnbyte på välfärdsnämnden 
 
Beslut enligt förslaget med beaktande av anteckningarna i bilagan. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
 
FM 20.04.2022 § 30    
28/00.01.03/2022    
 
 

Bilaga nr 3. 
förteckning över initiativ 
 

Förslag Stadsfullmäktige antecknar initiativen och skedet för behandlingen av dem 
för kännedom. 
 

Beslut Stadsdirektören återvände till sammanträdet klockan 18.35. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 90 11.04.2022 
Stadsfullmäktige § 31 20.04.2022 

 
Fullmäktigemotioner 
 
STST 11.04.2022 § 90  
  
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

Enligt förvaltningsstadgan ska stadsstyrelsen årligen, i april och i oktober, 
lämna en förteckning till stadsfullmäktige över de motioner som 
fullmäktigeledamöterna väckt och som remitterats till stadsstyrelsen. 
Stadsstyrelsen ska samtidigt meddela vilka åtgärder som vidtagits med 
anledning av motionerna som stadsfullmäktige ännu inte behandlat färdigt. 
 
Som bilaga finns en tabell över de motioner som stadsfullmäktige ännu inte 
behandlat samt centralernas utredningar om vilka åtgärder som vidtagits 
med anledning av dessa. 
 
Bilaga nr 6. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige antecknar motionerna och 
deras behandlingsskeden för kännedom samt konstaterar följande 
fullmäktigemotioner vara slutbehandlade: 
 
- att harmonisera mötesarvoden för bolag och affärsverk som hör till 
stadskoncernen 
- grundande av ett näringsutskott. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
 
FM 20.04.2022 § 31    
653/00.01.03/2022    
 
 

Bilaga nr 4. 
 

Förslag Stadsfullmäktige antecknar motionerna och deras behandlingsskeden för 
kännedom samt konstaterar följande fullmäktigemotioner vara 
slutbehandlade: 
 
- att harmonisera mötesarvoden för bolag och affärsverk som hör till 
stadskoncernen 
- grundande av ett näringsutskott. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Välfärdsnämnden § 28 09.02.2022 
Stadsstyrelsen § 53 07.03.2022 
Stadsfullmäktige § 32 20.04.2022 

 
Förslag till byte av namnet på välfärdsnämnden 
 
VFN 09.02.2022 § 28  
  
 
 
Beredning  

 
Stadsfullmäktige beslöt den 13.6.2018 (§ 76) i samband med en ändring 
av organisationsstrukturen slå samman kulturnämnden och 
fritidsnämnden till en välfärdsnämnd. Beslutet trädde i kraft 1.1.2019. 

 
Li-Lo Söderholm har den 25.1.2022 kommit med ett invånarinitiativ där 
hon menar att begreppet välfärd inte av gemene man inkluderar kultur, 
idrott och fritid som nämnden skall bevaka. 

 
Söderholm påpekar att de nya välfärdsområdena handhar sjukvård, 
sociala tjänster och räddningstjänster. I många kommuner finns kultur- 
och fritidsnämnder istället för en välfärdsnämnd. 

 
Bakgrundsmaterial: invånarinitiativ 

 
Föredragning Direktör för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  

 
Förslag Välfärdsnämnden diskuterar invånarinitiativet. 

 
Behandling: 
 
Nämndens ordförande Rosenberg understödde medborgarinitiativet och 
sade sig vilja ändra nämndens namn till kultur- och fritidsnämnden. Marjo 
Vuokko, Kalevi Lappalainen, Håkan Karlsson, Kirsi Nurkkala och Jonna 
Hinttaniemi understödde Rosenbergs förslag. 
  

Beslut Välfärdsnämnden beslöt enhälligt föreslå för stadsstyrelsen och vidare för 
stadsfullmäktige att välfärdsnämndens namn ändras till kultur- och 
fritidsnämnden eventuellt vid uppdateringen av förvaltningsstadgan. 

  
Ärendet justerades omedelbart på mötet. 

 
--- 
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Välfärdsnämnden § 28 09.02.2022 
Stadsstyrelsen § 53 07.03.2022 
Stadsfullmäktige § 32 20.04.2022 

 
STST 07.03.2022 § 53  
  
 
Beredning Direktör för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
 

Motiveringarna är följande: 
  
Kommunen kan själv besluta om nämndens namn. Välfärdsnämnden 
finns i Lovisa stad sedan 2019. I praktiken har nämndens namn inte 
orsakat förvirring bland kommuninvånarna. Enligt 30 § i 
förvaltningsstadgan har välfärdsnämnden som uppgift att ordna 
välfärdstjänster. Välfärdsnämnden beslutar om 
 

1. de allmänna principerna för ordnande av idrotts-, ungdoms-, musei-,  
kultur- och bibliotekstjänster 
 
2. grunderna för beviljande av understöd och priser som gäller kultur-,  
idrotts- och ungdomsverksamheten 
3. beviljande av understöd och priser som är avsedda att stödja kultur-,  
idrotts- och ungdomsverksamhet 
 
4. principerna för fördelning av användningsturerna för lokaler och  
områden som är i fritidsnämndens besittning samt för skolornas  
idrottslokaler (kvälls- och veckoslutsanvändning) 
 
5. utlåning av och utlåningstiderna för biblioteksmaterialet. 
 
Möjligheter till konst, kultur och motion främjar märkbart  
kommuninvånarnas hälsa och välfärd. Från och med ingången av 2023  
övergår ansvaret för ordnandet av social- och hälsovården och  
räddningsväsendet från kommunerna och samkommunerna till 21  
välfärdsområden. 
  
Välfärdsområdena och kommunerna som ordnar tjänsterna har ett  
gemensamt ansvar för invånarnas välfärd och områdets ekonomiska  
hållbarhet. Detta minskar behovet av social- och hälsovårdstjänsterna. I  
fortsättningen har kommunen en mycket starkare roll i främjande av  
välfärden och hälsan samt i utveckling av livsmiljön och tjänsterna. 
 
När ett välfärdsområde inrättas är det viktigt att identifiera gränssnitt för  
främjandet av hälsan och välfärden, såsom identifiering av gemensamma  
klienter, behov av integration, informationsgång, beredning och ledning av  
klientprocesser. Det ska förhandlas om samarbetet mellan kommunen och  
välfärdsområdet, målen och arbetsfördelningen under varje  
fullmäktigeperiod. 
 
Det ska beaktas att stadsfullmäktige godkände 16.2.2022 Lovisa stads  
välfärdsberättelse för 2017–2020 och välfärdsplan för 2021–2024 samt  
välfärdsberättelse för barn och unga för 2017–2020 och välfärdsplan för  
barn och unga för 2021–2024. 
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Välfärdsnämnden § 28 09.02.2022 
Stadsstyrelsen § 53 07.03.2022 
Stadsfullmäktige § 32 20.04.2022 

Namnet Kultur- och fritidsnämnden berättar inte tillräckligt om kommunens  
framtida huvuduppgift, främjande av välfärd. Dessutom kan  
kommuninvånaren bli förvånad över att ungdomstjänsterna inte finns med i  
nämndens namn. Främjandet av välfärden berör kommuninvånare i alla  
åldrar. Kultur- och fritidsnämnden som namn kan tolkas för restriktivt och  
då kan det hända att man kanske inte kan söka stadens tjänster. 
 
Namnändringen i mitten av fullmäktigeperioden orsakar extra arbete,  
kostnader och möjligtvis förvirring. Det finns inga vägande skäl för  
ändringen. Till exempel är välfärdsnämndernas uppgifter i Rautavaara  
kommun, Libelits kommun och Kotka stad nästan identiska med  
ansvarsområdet för välfärdsnämnden i Lovisa stad. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att välfärdsnämndens namn inte 
ändras till kultur- och fritidsnämnden i samband med uppdateringen av 
förvaltningsstadgan. 
 

Beslut Ledamot Tom Liljestrand föreslog att välfärdsnämndens namn 1.1.2023 
ändras till kultur- och fritidsnämnden. 
 
Ledamot Markus Sjöholm understödde ledamot Tom Liljestrands förslag. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Beslut enligt det ändrade förslaget. 

 
 
FM 20.04.2022 § 32    
28/00.01.03/2022    
 
 

 
Förslag Stadsfullmäktige beslutar att välfärdsnämndens namn 1.1.2023 ändras till 

kultur- och fritidsnämnden. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 21 01.03.2022 

Stadsstyrelsen § 74 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 33 20.04.2022 

 
Vegetarisk mat som alternativ till alla skolor i Lovisa, fullmäktigemotion 
 
892/12.01.03/2021 
 
FM § 49/20.10.2021 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Hanna Hurtta) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 

 
 Vegetarisk mat som alternativ till alla skolor i Lovisa 
 
 Lagen om grundläggande utbildning garanterar alla som deltar i 

undervisningen en fullvärdig och avgiftsfri måltid under varje skoldag. 
Statens näringsdelegation rekommenderar i sin skolmatsrekommendation 
att det dagligen skulle erbjudas två huvudrättsalternativ, av vilka den andra 
skulle vara en vegetarisk rätt. Denna rekommendation förverkligas inte i 
Lovisa, där man inte ens en gång i veckan har en vegetarisk matdag. 

 
 Populariteten av vegetariska dieter har ökat och forskningen visar att en 

växtbaserad diet är det bästa alternativet för hälsan och miljön, även ur 
synvinkeln av att tygla klimatförändringen – något som Lovisa stad har 
förbundit sig till. Med korrekt sammanställning är en vegetarisk rätt 
fullvärdig, hälsosam och mättande. Det är känt att barn och unga sett ur 
både kost- och hållbarhetsrekommendationer äter för mycket kött- och 
mjölkprodukter och för lite grönsaker. Ett fritt valbart vegetariskt alternativ 
innebär förutom en utsträckt hand till vegetarianer dessutom en vänjning 
av de övriga eleverna till att äta växtbetonad kost. Därutöver främjar det 
mångsidig användning av grönsaker och gör en van med olika maträtter. 
Det att man erbjuder alternativ ökar också deltagandet i skolbespisningen.  

 
 Utökandet av alternativen för vegetarisk mat behöver inte innebära en 

kostnadsökning. Till exempel har Vanda lägre skolmatskostnader trots att 
de har varje dag ett fritt valbart alternativ för vegetarisk mat och en gång 
om veckan en vegetarisk matdag då det erbjuds två olika vegetariska 
rätter. I Kotka har man erbjudit ett vegetariskt alternativ redan i tio års tid 
och kostnaderna för skolbespisningen per elev är de samma som i Lovisa. 

 
 Vi undertecknade föreslår att man i skolorna i Lovisa börjar erbjuda 

två huvudrättsalternativ av vilka den andra alltid är vegetarisk. Den 
vegetariska rätten ska också vara först i serveringslinjen. Dessutom 
vore det bra om det skulle finnas en vitaminerad växtdryck som alla 
kunde välja. 

 
 Bilaga nr 10. 
 
Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
--- 
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 21 01.03.2022 

Stadsstyrelsen § 74 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 33 20.04.2022 

 
NFB 01.03.2022 § 21  
  
 
 
Beredning kostservicechef Annika Kuusimurto, tfn 0440 555 257 
 

Enligt kostservicechefen kan de elever vilkas vårdnadshavare meddelat om 
sitt barns önskemål att ha vegetarisk mat för tillfället välja ett vegetariskt 
alternativ i skolorna. Vårdnadshavarna kan meddela skolans servicekök om 
att deras barn ska ha vegetarisk mat. Då man tillägger ett vegetariskt 
alternativ i matutbudet för skolans servicekök. För tillfället serveras 
växtdrycker inte till alla utan endast till de elever som behöver mjölkfri kost. 
 
Antalet elever som äter lunch i stadens skolor varierar enligt skolornas 
storlek och uppgår till cirka 55–600 elever. Inom kostservicen har man under 
åren provat olika vegetariska maträtter på skolornas matlistor, men 
populariteten av vegetariska maträtter har varit låg. Man har regelbundet 
genomfört enkäter till eleverna om deras matönskemål. I skolbespisningen 
beaktar man olika teman samt skördetider för grönsaker och frukter. 
 
I skolorna är det utmanande för närvarande att ta in flera alternativ i 
serveringslinjerna. De mindre skolorna har endast en het buffévagn och 
antalet tallrikar, dricksglas och bestick är dimensionerat enligt vagnen. 
Skolorna har också knappt med kyl- och frysrum. Inledningsfasen av 
utökandet av vegetariska alternativ orsakar stora utmaningar eftersom det 
alltid ska finnas minst två huvudrätter i lager för servering. 
 
Om man utökar antalet vegetariska alternativ, stiger kostnaderna. Det 
uppstår matsvinn särskilt i början av inledningsfasen eftersom åtgången är 
svår att uppskatta på förhand. 
 
Skolorna använder roterande matlistor på fem veckor. Servering av två 
huvudrättalternativ förutsätter produktionsplanering och testning av nya 
produkter och maträtter. Den kontinuerliga utmaningen för 
kostservicebranschen är brist på anställda. Det svårt att få tillräckligt med 
anställda till kostservice, för planering och matlagning. Det frigörs 
maskinkapacitet i centralköket när grundtrygghetens objekt överförs till 
välfärdsområdet vid ingången av 2023. Å andra sidan övergår tio anställda 
från kostservicen till välfärdsområdet 1.1.2023. 
 
Kostservicechefen har som mål att införa vegetariska alternativ för alla att 
välja från och med början av vårterminen 2023. Då behövs inte längre 
vårdnadshavarens separata meddelande om vegetariskt alternativ. Från 
och med vårterminen 2023 skulle man när budgeten möjliggör det alltid 
servera två huvudrätter av vilka den andra skulle vara vegetarisk. Den 
vegetariska maträtten skulle placeras som första i serveringslinjen. 
 
Under 2022 planerar man att ta in ett vegetariskt alternativ och en växtdryck 
i serveringslinjen. Skolornas roterande matlista planeras tillsammans med 
representanterna för elevkåren. Det vegetariska alternativet och 
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 21 01.03.2022 

Stadsstyrelsen § 74 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 33 20.04.2022 

växtdrycken inkluderas i nämnden för fostran och bildnings budgetförslag 
för 2023. 
 
På sammanträdet hörs kostservicechefen i ärendet. 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd  
 

Förslag Nämnden för fostran och bildning godkänner för sin del svaret på motionen 
och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att svaret godkänns 
och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 
Behandling: 
Hanna Hurtta föreslog följande ändringsförslag: 
Nämnden för fostran och bildning godkänner för sin del svaret på motionen 
och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att under år 2022 
planerar man att ta in ett vegetariskt alternativ och en växt-dryck i 
serveringslinjen. Skolornas roterande matlista planeras tillsammans med 
representanterna för elevkåren. Det vegetariska alternativet och växt-
drycken inkluderas i nämnden för fostran och bildnings budgetförslag för 
2023. Svaret godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 
Kostservicechefen avlägsnade sig från mötet innan beslutsfattandet. 
 

Beslut Nämnden för fostran och bildning godkände för sin del svaret på motionen 
och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att under år 2022 
planerar man att ta in ett vegetariskt alternativ och en växt-dryck i 
serveringslinjen. Skolornas roterande matlista planeras tillsammans med 
representanterna för elevkåren. Det vegetariska alternativet och växt-
drycken inkluderas i nämnden för fostran och bildnings budgetförslag för 
2023. Svaret godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 

 
--- 
 
STST 28.03.2022 § 74  
  
 
Föredragning Direktör för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

Bilaga nr 10. 
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att under år 2022 planerar man att 
ta in ett vegetariskt alternativ och en växt-dryck i serveringslinjen. 
Skolornas roterande matlista planeras tillsammans med representanterna 
för elevkåren. Det vegetariska alternativet och växt-drycken inkluderas i 
nämnden för fostran och bildnings budgetförslag för 2023. Svaret 
godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
 
FM 20.04.2022 § 33    
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Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 21 01.03.2022 

Stadsstyrelsen § 74 28.03.2022 
Stadsfullmäktige § 33 20.04.2022 

374/12.01.02/2022    
 
 

Bilaga nr 5. 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsfullmäktige § 14 16.02.2022 
Stadsstyrelsen § 88 11.04.2022 
Stadsfullmäktige § 34 20.04.2022 

 
Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal, fullmäktigemotion 
 
FM 16.02.2022 § 14  
  
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Daniel Thomasson) före sammanträdet uttryckt önskemål 
om att få inlämna en så lydande motion: 
 
Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal 
 
Det var meningen att whistleblowing-rapporteringskanaler blir obligatoriska 
före slutet av 2021 till följd av EU:s whistleblowing direktiv. Direktivet 
förpliktigar de organisationer inom den offentliga sektorn och de företag 
som har över 50 anställda att ta i bruk en kanal, genom vilken man kan 
lämna in en anmälan om misstänkt missbruk. Den nationella lagstiftningen 
är försenad i ärendet, men lagen behandlas i riksdagen under februari 
2022. En rätt implementerad kanal stöder märkbart organisationens 
riskhanteringsprocesser och sparar oftast klart pengar. Oetisk eller olaglig 
verksamhet kan åsamka arbetsplatsen märkbara direkta eller indirekta 
skador. En rapporteringskanal är ett effektivt verktyg för att rensa bort 
sådan verksamhet. 
 
Förslag: 
 
Lovisa stad reder snabbt ut vilka alternativ det finns för att ta i bruk 
en rapporteringskanal som övervakas av en utomstående part. Efter 
utredningen tas en whistleblowing-rapporteringskanal i bruk och hela 
personalen utbildas i hur kanalen används. 

  
Bilaga nr 7. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 

 
 
STST 11.04.2022 § 88  
  
 
 
Beredning Personalchef Thomas Grönholm och ekonomichef Fredrik Böhme 
 

Lovisa stad gjorde redan i november 2021 de behövliga 
beredningsåtgärderna för ibruktagandet av en whistleblowing-
rapporteringskanal på grund av att rapporteringskanalen enligt 
ursprungliga uppgifter skulle tas i bruk 17.12.2021. Lovisa stad har valt 
Webropol till sin rapporteringskanal. Rapporteringskanalen tas i bruk efter 
att den nödvändiga lagstiftningen möjliggör det. att lagstiftningen som 
gäller ärendet träder i kraft.” 
 
Bilaga nr 4. 
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Stadsfullmäktige § 14 16.02.2022 
Stadsstyrelsen § 88 11.04.2022 
Stadsfullmäktige § 34 20.04.2022 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  

 
Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret till motionen och föreslår att 

stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar motionen vara 
slutbehandlad. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Stadsdirektören rättade den sista meningen i beredningstexten att lyda: 
”Rapporteringskanalen tas i bruk efter att lagstiftningen som gäller ärendet 
träder i kraft.”  
 
Beslut enligt förslaget beaktande meningen som korrigerades i 
beredningen. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
 
FM 20.04.2022 § 34    
373/07.01.02/2022    
 
 

Bilaga nr 6. 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Beslut Ledamot Daniel Thomasson föreslog att följande mening läggs till i 
beslutet: ”Rapporteringskanalen tas i bruk genast när lagstiftningen som 
gäller ärendet träder i kraft”. 
 
Ledamot Kari Hagfors understödde ledamot Daniel Thomassons förslag. 
 
Omröstning: 
Utgångsförslaget JA 20 röster 
Ledamot Daniel Thomassons förslag om tillägg NEJ 15 röster 
=> Utgångsförslaget förblev i kraft. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Stadsfullmäktige § 35 20.04.2022 

 
Lovisa stad med i nätverket HINKU (Mot en koldioxidneutral kommun), fullmäktigemotion 
 
FM 20.04.2022 § 35    
755/11.05.00/2022    
 
 
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Hanna Hurtta) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 

 
 Lovisa stad med i nätverket HINKU (Mot en koldioxidneutral kommun) 
 
 Klimatförändringen är en av de största utmaningarna i vår tid. Den 

internationella klimatpanelens (IPCC) senaste rapporter och också 
yttranden från finska experter förmedlar ett oroväckande budskap om att 
det behövs radikalt fler och snabbare klimatåtgärder för att vi ska kunna 
begränsa klimatförändringen till under två grader. Klimatförändringsfrågan 
måste genomsyra hela beslutsfattandet. 

 
 Kommunerna och städerna är betydande klimataktörer. Kommunerna 

skapar ramarna för många av de val som människor gör i sitt dagliga liv. 
Kommunen är också en betydande energikonsument, 
markanvändningsplanerare och offentlig upphandlare. Kommunerna måste 
delta i ambitiösa klimatåtgärder, och den nya klimatlagen kommer att 
förplikta kommunerna att utarbeta klimatplaner. 

 
 Hinku-nätverket är ett 2008 grundat nätverk för pionjärer inom dämpandet 

av klimatförändringen. Nätverket samlar kommuner som bundit sig till 
ambitiösa utsläppsminskningar, företag som erbjuder klimatvänliga 
produkter och tjänster samt sakkunniga inom energi- och klimatbranschen. 
I Hinku-nätverket deltar redan över 80 Hinku-kommuner och fem Hinku-
landskap, som förbundit sig vid utsläppsmålet (en utsläppsminskning på 80 
% från nivån 2007 fram till 2030). Utöver detta delar Hinku-nätverket 
information om bästa praxis för att dämpa klimatförändringen. Nätverket 
stöder även kommunernas klimatarbete samt skapar efterfrågan för 
klimatvänliga produkter och tjänster. 

 
 För att kunna bli Hinku-kommun eller Hinku-landskap krävs det att 

kommunen eller landskapet uppfyller Hinku-kriterierna. Hinku-kriterierna 
har utarbetats av Finlands miljöcentral (SYKE). Med Hinku-kriterierna 
avses de åtgärder för att dämpa klimatförändringen och de linjer som 
kommunen trovärdigt vidtar för att minska växthusutsläppen i sin 
verksamhet samt för att påverka aktörerna i sitt område (invånare, företag, 
jord- och skogsbruksföretagare samt fritidsinvånare) så att man med 
områdets växthusutsläppsminskningar strävar efter koldioxidneutralitet. 
Kriterierna finns på adressen https://www.hiilineutraalisuomi.fi/sv-
FI/Hinku/Hinkukriterier. 

 
 Genom att ansluta sig till Hinku-nätverket berättar Lovisa stad för sina 

invånare att man tar klimatförändringen på allvar och att man strävar efter 
koldioxidneutralitet. Det kostar inget att vara med i nätverket, men på 
principiell nivå kräver det att staden beaktar klimatfrågorna i 

https://www.hiilineutraalisuomi.fi/sv-FI/Hinku/Hinkukriterier
https://www.hiilineutraalisuomi.fi/sv-FI/Hinku/Hinkukriterier
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beslutsfattandet. Om man inte klarar av att uppnå målet medför det dock 
inga sanktioner eller kostnader på annat sätt än på anseendenivå. 

 
 Staden beslutade redan 2018 att gå med i klimatprogrammet Covenant of 

Mayors, men tillsvidare har inget gjorts åt saken. Att gå med i Hinku-
nätverket kunde vara ett bättre sätt att främja arbetet för att bekämpa 
klimatförändringen i vår stad. 

 
 Vi undertecknade föreslår att Lovisa stad inleder förberedelserna för 

att ansluta staden till det riksomfattande nätverket för Hinku-
kommuner. 

   
Bilaga nr 7. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
behandling enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
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Stadsfullmäktige § 36 20.04.2022 

 
Energieffektiviteten och -besparingarna för Lovisas fastigheter bör utredas, fullmäktigemotion 
 
FM 20.04.2022 § 36    
756/10.03.02.00/2022    
 
 
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Hanna Hurtta) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 

 
 Energieffektiviteten och -besparingarna för Lovisas fastigheter bör 

utredas 
 
 IPCC:s nyaste rapporter berättar att fönstret för att hindra de allvarliga hot 

som klimatförändringen förorsakar håller på att gå fast. Utsläpp ska 
minskas inom alla samhällets delområden och det är allra effektivast att 
minska utsläppen där som det uppkommer mest av dem. En av de största 
förorsakarna av koldioxidutsläpp i Finland är uppvärmning av byggnader, 
till vilket det går åt cirka en fjärdedel av all energi som används i landet.  

 
 Energi kan också sparas på ett kostnadseffektivt sätt, eftersom många 

energibesparande åtgärder inte kräver några investeringar. En sänkning av 
rumstemperaturen med en grad kan till exempel minska utsläppen med 
cirka fem procent. Detta leder också till kostnadsbesparingar. 
Energieffektivitet och energisparande är alltså kostnadseffektiva lösningar 
som inte bara sparar på stadens medel utan också minskar  
uppvärmningen av klimatet.  Det rör sig också om en säkerhetspolitisk 
fråga, eftersom det ger möjlighet att minska energiproduktionens andel av 
fossila bränslen som importeras från utlandet. 

 
 Lovisa stad bör utreda energisparpotentialen i sina egna byggnader och 

vidta åtgärder för att förbättra byggnadernas energieffektivitet och spara 
energi. Man bör också ägna uppmärksamhet åt energieffektiviteten i nya 
byggnader och renoveringsprojekt. Samtidigt kunde man undersöka 
möjligheten att installera solpaneler i samband med stadens byggnader. 

 
 Vi som undertecknat motionen föreslår att Lovisa stad reder ut 

energisparpotentialen i sina fastigheter och vidtar åtgärder för att 
förbättra fastigheternas energieffektivitet och för att spara energi. 

 
   

Bilaga nr 8. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
behandling enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
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Stadsfullmäktige § 37 20.04.2022 

 
Demokrati och delaktighet bör utvecklas kontinuerligt, fullmäktigemotion 
 
FM 20.04.2022 § 37    
758/00.00.00/2022    
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Satu Hämäläinen) före sammanträdet uttryckt önskemål om 
att få inlämna en så lydande motion: 
 
Demokrati och delaktighet bör utvecklas kontinuerligt 
 
Demokratin måste ständigt försvaras, den kan bara överleva om så många 
människor som möjligt deltar i de demokratiska processerna. Den mest 
synliga av dessa processer är att rösta i val. Valdeltagandet i 
kommunalvalet 2021 var 55,1 procent i hela landet (54,7 procent i Lovisa). 
I kommunalvalet 2017 var valdeltagandet i Lovisa 58,8 procent. I 
kommunalvalet 2012 var valdeltagandet i Lovisa 61,4 procent. 
Valdeltagandet i välfärdsområdesvalet 2022 var 47,5 procent (48,0 procent 
i Lovisa). Även om valdeltagandet i riksdagsvalet har varit högre är det 
viktigt att notera att det inte längre tas för givet att rösta på samma sätt 
som tidigare. Det lönar sig att öka valdeltagandet i den egna kommunen. 
 
I februari 2022 publicerade den parlamentariska valarbetsgruppen en 
gemensam deklaration från alla partier där man uppmanar besittarna av 
halvoffentliga lokaler att uppmuntra fler affärer, kollektivtrafikaktörer och 
andra liknande aktörer att visa sin prodemokratiska inställning genom att 
tillåta partier och kandidater att driva kampanj på lika villkor på stationer, i 
korridorer i köpcentrum, i butikslobbyer och andra inomhus- och 
utomhusutrymmen som är kopplade till butiker och andra utrymmen där 
människor rör sig. Då väljarna hur som helst besöker olika halvoffentliga 
lokaler har de också möjlighet att ta med sig broschyrer och prata med 
kandidater. Det är en positiv gest som främjar demokratin att kandidaterna 
syns som en del av det normala livet, vilket knappast skulle vara till skada 
för handeln heller. Om valdeltagandet sjunker bör man också överväga 
lagstiftningsåtgärder för att tillåta kampanjer. 
 
Kommunerna beslutar om antalet och placeringen av vallokalerna. Att det 
är lätt att rösta är en av de faktorer som ökar valdeltagandet. Vi behöver 
fler vallokaler än tidigare och på platser där människor naturligt går, till 
exempel affärer, bibliotek och så vidare. Särskild uppmärksamhet bör 
ägnas åt grupper som annars röstar mer sällan. 
 
Vi som undertecknat fullmäktigemotionen föreslår att 
centralvalnämnden bereder vallokalerna för riksdagsvalet 2023 i 
förhandsröstningen och på valdagen på ett sådant sätt att man 
framhäver att det är lätt att rösta. Vi föreslår att diskussionen och 
beslutsfattandet om vallokaler ska äga rum i god tid under 2022. 
Samtidigt föreslår vi att stadsfullmäktige ansluter sig till den 
parlamentariska valarbetsgruppens appell till besittarna av 
halvoffentliga lokaler för att möjliggöra ett större demokratiskt 
deltagande. 
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Stadsfullmäktige § 37 20.04.2022 

Bilaga nr 9. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
behandling enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
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Avslutande av mötet 
 
FM 20.04.2022 § 38    
      
 
 
    

 
Beslut Fullmäktiges aftonskola om strategin hålls 26.4.2022 klockan 18. 
 
 Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 18.59.
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 26, § 27, § 35, § 36, § 
37, § 38 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 28, § 29, § 30, § 31, § 32, § 33, § 34 
 
BESVÄRSANVISNING 
 

I detta beslut söks ändring genom kommunalbesvär. 
 

Besvärsrätt 
 

Ändring i beslutet får sökas av: 
 
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 

påverkas av beslutet (part) samt av 
 

 kommunmedlemmarna. 
 
Besvärstid 

 
Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av 
beslutet. 
 
Besvären ska lämnas in till besvärsmyndigheten senast under 
besvärstidens sista dag innan besvärsmyndigheten stänger. 

 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, 
om inte något annat visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses 
parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet 
sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att 
protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet. 

 
Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista 
dagen för att anföra besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en 
helgfri lördag, får besvär anföras den första vardagen därefter. 
 

Besvärsgrunder 
 
  Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 

 beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
 den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina 

befogenheter, eller 
 beslutet annars strider mot lag. 
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Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för 
besvärsmyndigheten innan besvärstiden löper ut. 
 

Besvärsmyndighet 
 

Kommunalbesvär anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol.  
 
Postadress: Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors   
E-postadress: helsinki.hao@oikeus.fi 
Faxnummer: 029 564 2079  
Telefonnummer: 029 564 2000 
 
Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e-
tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Besvärens form och innehåll 

 
Besvären ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument 
uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besvären ska följande anges: 

1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 

2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
(yrkandena), 

3) grunderna för yrkandena, 

4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 
avser ändringssökanden själv. 

I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och 
kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av ändringssökandens lagliga 
företrädare eller ombud, ska också den personens kontaktuppgifter 
uppges. Om kontaktuppgifterna ändras medan besvären är anhängiga, 
ska de nya uppgifterna meddelas förvaltningsdomstolen utan 
dröjsmål. 

I besvären ska också uppges postadress och eventuell annan adress till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas 
(processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera 
processadresser, kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem 
den skickar de handlingar som hänför sig till rättegången. 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Till besvären ska följande fogas: 

1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 

2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller 
annan utredning om när besvärstiden börjat löpa, 

3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina 
yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Rättegångsavgift 
 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut 
en rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter 
(1455/2015).  

 
Protokoll 

 
Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos 
Lovisa stads registratorskontor.   

 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A, 07900 Lovisa 
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  

  
Registraturen är öppen måndag-fredag klockan 9–16.


